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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor indítanak olyan adósságfelszámolási 
programot, ami alkalmas a kórházi adósságok újratermeléséhez vezető okok feltárására?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A Népszava  terjedelmes  cikkekben  számol  be  arról,  hogy  brutálisan  megnövekedett  a  hazai
kórházak adóssága a beszállítók felé. Bár a probléma nem új keletű, ám az érintett egészségügyi
intézmények helyzete most mintha a tavalyi évhez képest is szintet lépett volna.

Az adósságállomány ugyanis tavaly ilyenkor még 60 milliárd körül alakult, ami idén őszre szinte
kétszer akkora összeget tesz ki és meghaladta a 100 milliárd forintot. De ennél extrémebb adatokat
is találunk, ha az egyes intézmények pénzügyi helyzetét vesszük szemügyre: a lap beszámolója
szerint  az  Országos  Mozgásszervi  Intézetnek  például  tavaly  augusztus  végén  83  millió  forint
adóssága volt, ami idén már 537 millió forintra emelkedett.

Bár a felmerült probléma rendkívül sokrétű és annak kialakulását számos tényező befolyásolja, az
egészségügyi közgazdászok alapvetően egyetértenek abban, hogy abban a kormányzati felelősség is
felvethető.  Az adósságok konszolidációjával  ugyanis csak tüneti  kezelés folyik,  míg az ismételt
kialakulás okainak elhárítására nem tesznek kísérletet.

Elmulasztották egy olyan, az eladósodás okaira fókuszáló fokozatos adósságfelszámolási program
indítását,  ami  alkalmas  lehet  az  adósságállomány  kialakulásának  megszüntetésére.  Így  nem  is
kerülhetett soha megoldásra, hogy szétválasszák egy-egy intézményben az eladósodáshoz vezető
okokat.  A legtöbb  esetben  nem  világos  például,  hogy  vajon  egy-egy  költséges  szakterület,  az
elégtelen  finanszírozás  vagy  éppen  a  menedzsment  elhibázott  gazdálkodása  vezetett  ahhoz egy
adott intézmény adóssága újra és újra kialakul.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:



1. Milyen okok vezettek ahhoz, hogy a kórházak adósságállománya szinte megduplázódott a tavalyi
évhez képest?

2.  Mikor  indítanak  olyan  adósságfelszámolási  programot,  ami  alkalmas  a  kórházi  adósságok
újratermeléséhez vezető okok feltárására?

 

Várom válaszát.

 

dr. Tóth Bertalan
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